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A 2003-as sztrádatörvényt és az M43 építésének ütemezését 
felülírják a friss történések. Az M5-öst a román határral összekötő, 
58 kilométer hosszú gyorsforgalmi út ugyanis vagy uniós pénzből 
készül el, vagy koncesszióban, az AKA Zrt. beruházásában. 

Az Alföld második legnagyobb 
teherforgalmú közútja a 43-as, 
ezért lenne szükség minél ha-
marabb a Marostól északra ter-
vezett autópálya megépítésére. 
Kétszer annyi kamion megy 
ugyanis Nagylak, mint Röszke 
felé. S miután az M5-ös utolsó 
szakaszát is átadták egy héttel 
ezelőtt, a térség „vigyázó sze-
me" most az 58 kilométeres 
M43-asra irányul. A szegedi 
északi csomópont és Nagylak 
közötti gyorsforgalmi út Makó-
ig elérő szakaszát a 2003-as 
sztrádatörvény szerint már 
2007-ben át kellene adni. 

Most azonban úgy tűnik, az 
építkezés csak 2007-ben kezdőd-
het el. Ennek az az oka - tudtuk 
meg Tompos Attilától, a Nemzeti 
Autópálya (NA) Zrt. EU koordiná-

ciós igazgatójától - , hogy 
2007-ben indul az új uniós költ-
ségvetés, amely támogatná az 
M43-as megépítését. Ezért jelen-
leg azokat a dokumentációkat ké-
szítik, amelyek az EU-források 
megszerzéséhez szükségesek. A 
tervek szerint nyáron adják be 
Brüsszelnek a pályázatot. 

Ugyanakkor felmerült az épít-
kezés finanszírozására egy másik 
lehetőség is - közölte az igazgató. 
Az AKA Zrt. vezérigazgatója, Oli-
vier Bonnin az M5-ös Röszkéig 
elérő szakaszának átadásakor ki-
jelentette, szeretnék megépíteni 
az M43-ast is, és közölte, szándé-
kát bejelenti Gyurcsány Ferenc 
miniszterelnöknek. Amennyiben 
ez megtörténik, a kormány dönti 
el, melyik megoldást választja. 
Információinkat Garai Valéria, az 

AKA Zrt. szóvivője is megerősí-
tette: mint mondta, a társaság 
szívesen megépítené az M43-ast, 
sőt finanszírozására és üzemelte-
tésére is készen áll. 

Ha az AKA Zrt. ajánlata nyer, 
még az is elképzelhető, hogy idén 
nekilátnak a munkának. Vagyis a 
2003-as sztrádatörvény szerinti 
határidőre, 2007 végére Makóra 
érne az M43-as. Ha mégis az 
unió kohéziós alapjától kapnánk 
meg a szükséges források 85 szá-
zalékát (mindössze 15 százalék 
saját erőre lenne szükség), akkor 
viszont csak 2007-ben kezdőd-
hetne az építkezés. 

Mint ismeretes, az M43-as el-
ső három, kétszer kétsávos kilo-
méterét már 2005. december 
10-én átadták az M5-ös Szegedig 
elérő szakaszával együtt, ez a vá-
rost északról elkerülő pálya egy 
darabja. Megvalósulásában sze-
repe volt annak, hogy Botka 
László országgyűlési képviselő 
módosító indítványt nyújtott be 

DM-grafika 

a parlamentben az eredeti kon-
cessziós szerződés megváltozta-
tására. 

F.K. 

A NYOMVONAL 
Az M43-as Szegedtől északra ága-
zik ki az M5-ösből, néhány kilomé-
ter után eléri a 47-es utat, majd 
Tápé és Algyő között egy új Ti-
sza-hídon megy keresztül. Az épí-
tési engedélyt egy kétszer egysá-
vos hidra adták ki, amelyet jelen-
leg módosítanak kétszer kétsávos-
ra. Marosleiéig, sőt Makóig a 
gyorsforgalmi út a tervek szerint 
egyelőre kétszer egysávos, de ez 
változhat, és kétszer kétsávos au-
tópályában is folytatódhat. Makótól 
az országhatárig egyelőre kétszer 
egysávos autóútban gondolkodnak, 
ez az M43-as projekt egyelőre leg-
távolibbnak tűnő fejezete. Nagy va-
lószínűséggel a leendő gyorsfor-
galmi út nem Nagylaknál, hanem 
Csanádpalotánál szeli át a határt. 

Az elbocsátott főigazgató azt mondja, ezeket a vádakat már többször is cáfolta 

„Borzi Márta adatokat manipulált" 
Manipulálta a pénzügyi helyzetre vonatkozó adatokat, több kórházi munkát a köz-
beszerzési eljárás mellőzésével szervezett ki budapesti vállalkozásoknak a szentesi 
kórházigazgató - a megyei önkormányzat szerint. A vezető elbocsátásának indoklását 
tegnap ismertette a közgyűlés elnöke: nem tesznek feljelentést, megvárják a munkaügyi 
per kimenetelét. Borzl Márta azt mondta, ezeket a vádakat már többször is cáfolta. 

Az eddigiekből úgy tűnt, hogy a megyei ön-
kormányzat titkolózik, pedig a zárt ülést Bor-
zi Márta kérte - jelentette ki a tegnapi sajtó-
tájékoztató elején Frank József, a megyei köz-
gyűlés elnöke. Az elbocsátás részletes indok-
lása azért készült el hétfőre, mert minden 
szónak jelentősége van, hiszen - mint kide-
rült - az elbocsátott kórházigazgató munka-
ügyi bírósághoz fordul. Az elnök szerint a 
történet ott kezdődött, hogy több jelzés is ér-
kezett a megyei önkormányzathoz - nem a 
kórházból - arról, hogy a kórházi munkákat 

rendre nem helyi, hanem budapesti vállalko-
zások nyerik el. Amikor Frank József tájékoz-
tatást kért erről az igazgatónőtől, Borzi Már-
ta megnyugtatta: minden a szabályoknak 
megfelelően történik. Ilyen panaszok később 
is jöttek, ezért a közgyűlés egészségügyi bi-
zottságának elnöke belső ellenőri vizsgálatot 
kért. E munka során többször is ellenőrizték 
a likviditási helyzetet is, és azt tapasztalták, 
hogy a kórház vezetése mindig más-más ada-
tokat mondott. A megye külső, független 
szakértővel vizsgáltatta át a dokumentumo-

Borzi Márta és ügyvédje, Bárándy Péter. A leváltott főigazgató azt mondja, az indoklás-
ban szereplő vádakat korábban többször is cáfolta Fotó: Schmidt Andrea 

kat, és ez alapján arra a következtetésre ju-
tottak, hogy az intézmény vezetője megté-
vesztette a fenntartót, manipulálta az adato-
kat. Az is kiderült, hogy az adósságállomány 
2005 végén 200 millióval több volt, mint 
2004 végén, 2006 elejére pedig elérte a 436 
milliót. Ennek azért van jelentősége, mert 
bár a kórházat az OEP finanszírozza, ha a 
szállítók csődöt jelentenek, a megyei önkor-
mányzatnak kell helytállnia. 

Frank József elmondta: a vizsgálatból az is 
kiderült, hogy a kórház a különböző munkák 
elvégeztetésére tényleg budapesti cégeket al-
kalmazott, olyan esetben is, amikor helyi 
vállalkozó előnyösebb ajánlatot adott. Az el-
nök szerint a főigazgató egyes cégekkel úgy 
kötött szerződéseket, hogy előtte nem kér-
dezte meg a fönntartót, nem készült gazdasá-
gossági számítás, és többször is a közbeszer-
zési eljárás mellőzésével született döntés. A 
belső ellenőrzés közben hetekig nem kerül-
tek elő bizonyos számlák, ezeket utólag ik-
tatták, több számlát utólag módosítottak. 
Azt is szóvá tette, hogy a vizsgálat kezdetén 
kérte Borzi Mártát, ne váltson le senkit a kór-
házban, míg ez az ügy tart. A főigazgató en-
nek a kérésnek sem tett eleget. 

- Amikor a vizsgálat elkezdődött, ugyan-
ezeket az állításokat fogalmazták meg, mi 
akkor elkészítettünk írásban egy 14 oldalas 
választ, amelyhez dokumentumokat is csa-
toltunk - mondta lapunknak Borzi Márta. -
A független szakértő észrevételeit 28 doku-
mentummal cáfoltuk. Ezeket most is figyel-
men kívül hagyják. Készült gazdaságossági 
számítás. Az elnökkel pedig november 6. óta 
egyszer beszéltem, nem kért tőlem semmit. 

B . A . 

NEM TESZNEK F E U E L E N T E S T 
Frank József szerint lényeges, hogy Borzi Márta 
nem cáfolta tételesen ezeket az állításokat. La-
punk kérdésére az elnök elmondta, egyelőre nem 
tesznek följelentést, megvárják a munkaügyi bí-
róság döntését: a tárgyaláson is szóba kerülnek a 
vizsgálat eredményei. 

Plakátolni 
pedig kell 
GONDA ZSUZSANNA 

Furcsán néztek rám a szegediek tegnap, amikor a Széchenyi té-
ren a politikai plakátokat böngésztem. Furcsán éreztem maga-
mat, hiszen általában nem szentelek túlzott figyelmet az oszlo-
pokra kitett hirdetményeknek. 

Utóbb megtudtam: az arcképes hirdetéseknek a felmérések 
szerint gyakorlatilag nincs jelentősége. A szavazókedvet és a párt-
szimpátiát nem befolyásolja, hogy hány képviselőjelölt mosolyog 
ránk, amíg a lakásunktól elérünk a kisboltig. Legalábbis nem hat 
ránk pozitívan. Ennek ellenére - mondták a politikusok - plaká-
tolni muszáj. 

Hogy miért? 
Mert a többiek is csinálják. 
Szerencsére Szegeden eddig visszafogottan tették, így kevés a 

széttépett, eső áztatta, cafatos szélű hirdetmény. Kevés az Újhe-
lyi István-homlokú, Kalmár Ferenc-orrú, Ványai Lva-állú mon-
tázsjelölt. Kevés a tollal rajzolt bajusz, a plakátra firkantott meg-
jegyzés. Az óriásplakátok meg jórészt elérhetetlenek, így a vicces 
kedvű járókelők nem rajzolják át sem a lexikont magára borító 
Kovács Pistit, sem a szívgyógyszeres nénit, aki már csak a 14. havi 
nyugdíjban bízhat. 

Ez a felhőtlen plakáttalanság meg is marad egészen a hét végé-
ig. Amikor azonban ma minden jelölt leadja a jelölőszelvényeit, a 
pártok vad nyomtatásba és ragasztásba kezdenek. A plakátharc-
téren felhangzik a csatazaj, és az éj leple alatt átragasztókom-
mandók jönnek. 

Megszökni nem tudunk. Összeszokunk a „festői" plakáterdó-
vel, mint lovak a porondmutatvány cicomáival. 

Több óriásposzter, kevés arcképes hirdetés 

Politikai plakátharc, 
lesz még ragasztás 
Visszafogott a plakátháború Szeged utcáin. Arcképes és csík-
hirdetéseket eddig főleg a Fidesz ragasztott, az MSZP és az 
SZDSZ óriásplakátokon népszerűsíti önmagát. Plakáthullám 
azonban lesz még: a választásig minden párt ragaszt. 

Egy-egy meghívó Dávid Ibolya 
és Áder fános fórumára, rajtuk 
Balogh László arcképe. A Fi-
desz által támogatott képvise-
lőjelölt plakátját félig takarja 
egy Kétfarkú Kutya, azon egy 
meditációt népszerűsítő felhí-
vás látható. A belvárosban tett 
körutunk során a plakátháború 
áldozatait kerestük, de azt lát-
tuk, hogy az oszlopokon dúló 
harc eléggé visszafogott. A Szé-
chenyi tér környékén a pózná-
kon a zen buddhizmus és 
Deutsch-Für Tamás érkezését 
hirdető szórólap küzd egymás-
sal, máshol a szakadozott papí-
rokból a következő montázs áll 
össze: DeutKaár Ferenc. A kép 
a belvárosban máshol sem ár-
nyaltabb, a harcban a Fidesz je-
löltjeit ábrázoló, a buddhiz-
must és a meditációt hirdető, 
valamint a Kétfarkú Kutya pár-
tot népszerűsítő plakátok vesz-
nek részt. Ritkán feltűnik 
egy-egy MSZP-s csíkhirdetés. 

A külvárosban még kevesebb 
a kisplakát, annál több az óri-
ás. Ezzel a módszerrel minden 
parlamenti párt él: van olyan 
házfal, melyen három politikai 

KORLATLANUL PLAKÁT01HATNAK 
j U j A választási törvény szerint 

Kampányidőszakban a pártok 
korlátlanul plakátolhatnak. 
Vannak azonban kizáró feltéte-
lek, például kerítésre, önkor-
mányzati tulajdonra nem tehe-
tik ki hirdetéseiket. A kampány 
végeztével harminc napon belül 
el kell távolítanluk a plakáto-
kat. 

NINCS S E R T 0 0 E S 
Balogh László parlamenti képvi-
selőjelölt elmondta: máséra csak 
akkor plakátolnak, ha elfogy a 
szabad felület. Hozzátette, ha 
ugyanezen okból fideszes hirdet-
ményre ragaszt másik politikai 
szervezet, ők nem sértődnek 
meg. 

szervezet is hirdet. Óriásból 
egymásra - a műfajból adódó-
an - nem ragasztanak. 

- Valószínűleg plakátolunk 
még a kampány utolsó idősza-
kában - mondta Mészáros Ta-
más, az MSZP szegedi irodájá-
nak vezetője. Hozzátette: óri-
ásplakátokon jelen van a párt, 
de tapasztalataik szerint a vá-
rost elárasztó kisebb hirdetmé-
nyeket nem szeretik az embe-
rek. 

Stratégiai okokból nem plaká-
tol az SZDSZ sem, de Virág And-
rás kampányfőnök úgy fogalma-
zott: azért „elérhetőek vagyunk, 
és megjelenünk". 

Az MDF plakátjai elkészül-
tek, azokat a párt a hétvégén 
ragasztja ki. Asbóth Ákos kam-
pányfőnök elmondta, azokat a 
jelölteket reklámozzák majd, 
akik összegyűjtötték és leadták 
a kellő számú jelölőszelvényt. 

Bodó Imre fideszes képviselő-
jelölt elmondta: tesznek még 
ki plakátokat, de a mellékut-
cákban nem, csak a város cso-
mópontjain. Nem céljuk a vá-
lasztókerületeket hirdetésekkel 
elárasztani. 

G O N D A Z S U Z S A N N A 

FIDESZES ES SZOCIALISTA HIRDETESEK 
CSONGRÁD MEGYÉBEN 
Elsősorban a vásárhelyi belvárosban láthatók választási plakátok. A leg-
többről Lázár János, a Fidesz-KDNP jelöltje tekint az arra járókra. Bacsa 
Pálnak, az MSZP jelöltjének a fényképe a napokban jelent meg plakátként 
a város központi részében, igaz, azzal jóval ritkábban találkozhatnak a 
közlekedők. 

Makón is csupán két jelölt, az MSZP-s Búzás Péter és a fideszes Martonosi 
György plakátjai láthatók az utcákon, a korábbi választásokhoz képest nincs 
belőlük sok - csak a főtéren és közvetlen környékén találhatók meg ezek a hir-
detések. Szentesen a legtöbb plakáton a fideszes jelölt, Farkas Sándor látható, 
a szocialista Szirbik Imre hirdetése elvétve található csak meg. Úgy tűnik, a kis 
pártok egyelőre nem ragasztották ki plakátjaikat a megye városaiban. 


